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VERSLAG VERGADERING RAADSCOMMISSIE WERK EN INKOMEN 

 

Datum: 14 maart 2018 

Plaats: Oude raadzaal 

Tijd: 16.30 – 18.20 uur 

 

Aanwezig: dhr. W.H. Koks (voorzitter), dhr. B.N. Benjamins (D66), dhr. E. Zirkzee (D66), dhr. B. 

de Greef (SP), dhr. E. Krol (PvdA), dhr. J.P. Loopstra (PvdA, tot en met agendapunt B2), mw. C.E. 

Bloemhoff (PvdA, bij agendapunt B3), mw. G. Chakor (GroenLinks), mw. F.T. Folkerts 

(GroenLinks), dhr. J. Atema (Stad en Ommeland), mw. E. Akkerman (VVD), dhr. J.R. Honkoop 

(VVD), dhr. M. Bolle (CDA), dhr. E.B. Koopmans (ChristenUnie), dhr. M.J.H. Duit (Student en 

Stad), dhr. T. van Zoelen (PvdD), dhr. J.H. ten Hoove (100% Groningen) 

Afwezig m.k.: mw. M. van Duin (SP), mw. A.M.J. Riemersma (Stad en Ommeland) 

Wethouders: dhr. M.T. Gijsbertsen, dhr. J.M. van Keulen, dhr. R. van der Schaaf 

Verder aanwezig bij agendapunt B3: dhr. B. Qualm (SSC/Inkoop), dhr. E. Wams (Bureau Social 

Return), dhr. J. Potkamp (manager afdeling Inkoop SSC) 

Namens de griffie: mw. A. Weiland (commissiegriffier) 

Verslag: dhr. Z. Jeuring 

Insprekers: geen 

 

Opening 

 

A1. Opening en mededelingen 

De voorzitter: 

• Opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 

Wethouder Van Keulen: 

• Marketing Groningen: in april 2018 worden de nieuwe plannen gepresenteerd. 

Wethouder Gijsbertsen: 

• Lobby en profilering op sociaal gebied: de gemeente heeft daartoe de brochure Groningen 

Sociaal innovatief opgesteld. De brochure wordt uitgedeeld. 

 

A2. Vaststelling verslag 14 februari 2018 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

A3. Vaststelling agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

A4. Afspraken en planning 

a. Besluitenlijst 14 februari 2018 

b. LTA februari 2018 

c. Lijst initiatiefvoorstellen en moties 

De voorzitter: 

• Zegt dat de LTA en de IM-lijst zijn geactualiseerd. 

• Constateert dat de commissie instemt met de LTA en de lijst initiatiefvoorstellen en moties. 

 

A5. Conformstukken 

Er zijn geen conformstukken. 

 

A6. Ingekomen stukken 

Er zijn geen opmerkingen. 

 

A7. Rondvraag 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 

 



Verslag vergadering raadscommissie Werk en Inkomen 14 maart 2018 2 

Inhoudelijk deel 

 

B1. Circulaire economie  

(discussiestuk fractie D66) 

De voorzitter: 

• Geeft het woord aan dhr. Zirkzee voor een toelichting op het discussiestuk van D66. 

Dhr. Zirkzee (D66): 

• Leidt het discussiestuk over de noodzaak om te komen tot een circulaire economie kort in. 

• De gemeente heeft kansen om dit te bevorderen en het onderwerp te agenderen. 

Dhr. Loopstra (PvdA): 

• Zegt dat er een taak voor gemeenten ligt. De rol zal faciliterend en stimulerend moeten zijn. 

• Energieneutraliteit, 100% hergebruik en circulaire economie zijn onderwerpen die ook bij 

gemeenten thuis horen. 

• Straks zullen plannen en budgetten nodig zijn. 

• Een circulaire economie zal nieuwe werkgelegenheid opleveren. 

• De politiek kan initiatieven nemen om de circulaire economie te bevorderen. 

• De fractie werkt graag mee aan het initiatief. 

Mw. Chakor (GroenLinks): 

• Onderschrijft het belang van een circulaire economie. Het biedt economische kansen. 

• De circulaire economie kan worden gekoppeld aan de biobased economie. 

• Samenwerking met kennisinstellingen is nodig. 

• Er zijn kansen voor werkgelegenheid voor lageropgeleiden. 

• De gemeente kan bij aanbestedingen aandacht besteden aan het circulaire aspect. 

• De fractie denkt graag mee met D66 over het initiatiefvoorstel. 

Dhr. Atema (Stad en Ommeland): 

• Vindt circulaire economie en hergebruik van grondstoffen een goede zaak. 

• Waarom is geen aansluiting gezocht bij het SER-advies? Het gaat om meer dan alleen 

hergebruik en spreker noemt verlenging levensduur en vergemakkelijken van reparatie. 

• Van belang is de samenwerking van bedrijven, onderwijs en instellingen. De 

arbeidsmarktregio kan het onderwerp nadrukkelijk agenderen. Wat vindt het college? 

• Reparatie van producten is belangrijk. Kunnen de repaircafés sociale ondernemingen worden? 

• Kansen op werk voor laagopgeleiden: kan D66 uitleg geven? 

• Nijmegen geeft een goed voorbeeld met het festival circulaire economie. Groningen kan iets 

dergelijks doen. 

Dhr. De Greef (SP): 

• Zegt dat de gemeente grote stappen kan maken op het gebied van circulaire economie. De 

gemeente kan het gebruik van restwarmte van bedrijven bevorderen. 

• Het werkbedrijf van de gemeente kan een belangrijke rol vervullen. 

• Afvalverwerking: de gemeente kan nieuwe investeringen doen als het contract ten einde is. De 

gemeente kan een eigen afvalbedrijf oprichten. 

• Bewustwording en zelf oplossingen bedenken is niet het enige wat moet gebeuren. De 

producent heeft een belangrijke taak. 

Dhr. Van Zoelen (PvdD): 

• Zegt dat het afval- en grondstoffenvraagstuk centraal staan. 

• Zegt dat urgentie, bewustwording en concrete acties nodig zijn. 

• Vindt dat de circulaire economie ook over voedsel gaat. De consument moet 

keuzemogelijkheden hebben. De gemeente kan dit stimuleren bij de horeca. 

• Verspilling: lokaal geproduceerde kleding levert banen op. 

• De gemeente moet inzetten op afvalpreventie. 

• De fractie steunt het initiatief van D66. Belangrijke thema’s moeten vlees en kleding zijn. 

Dhr. Ten Hoove (100% Groningen): 

• Steunt het initiatiefvoorstel en de aangegeven thema’s. 

• Slimme clustering van bedrijven is nodig. De aanpak moet zo lokaal mogelijk blijven. 

• De gemeente kan een stimulerende rol vervullen. 
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Dhr. Honkoop (VVD): 

• Vindt dat D66 een goed initiatief neemt. De dialoog is een goed idee. 

• De gemeente moet goed kijken wat al gebeurt op lokaal niveau. 

• De gemeentelijke rol is die van voortrekker of afnemer van producten. Ook kan de gemeente 

bedrijven en kennisinstellingen stimuleren kansen te pakken. 

• De fractie denkt graag mee over een duurzaam, ondernemend en groeigericht 

initiatiefvoorstel. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

• Kan zich vinden in het voorstel van D66 en wil meewerken aan vervolgstappen. 

• Clusteren van bedrijven: hoe ziet D66 dit bij een stad die grotendeels al is ingericht? 

• Kansen voor laagopgeleiden: waarom krijgt dit bij een circulaire economie specifieke 

aandacht? 

Dhr. Bolle (CDA): 

• Vindt dat de bestaande situatie op het gebied van circulaire economie in kaart moet worden 

gebracht. 

• De rol van de gemeente is nog niet duidelijk. Het is nog onduidelijk of een investeringsfonds 

nuttig is. 

• Laagopgeleiden: de fractie weet niet of deze groep er qua werk op vooruit zal gaan. 

• Alleen als de thema’s van D66 een minder radicaal karakter hebben dan de opvattingen van 

SP en PvdD zal het CDA meedoen. 

Dhr. Duit (Student en Stad): 

• Is het met de PvdA eens wat betreft de belangrijke rol van de landelijke overheid. 

• De fractie denkt graag mee over het invullen van het initiatiefvoorstel. 

Wethouder Van Keulen: 

• Zegt dat de stad al werkt aan verduurzaming van de economie via onder ander de biobased 

benadering. 

• Het college heeft geconstateerd dat er veel gebeurt op het gebied van circulaire economie. 

• Het college zal op een rij zetten wat al gebeurt, waar extra op kan worden ingezet en wat de 

organisatie nodig heeft. 

• Het beste is met het lokale bedrijfsleven concrete stappen te zetten. 

Dhr. Zirkzee (D66): 

• Reageert op de inbreng van de fracties en het college. 

• Biobased economie: dit is naast het technische aspect van belang. 

• Laagopgeleiden: er ontstaat meer werk via het reparatiecircuit. 

• D66 is voor het vergroten van het kennisniveau. 

• Een festival: dit kan als onderdeel van bijvoorbeeld Lets Gro gestalte krijgen. 

• Voedsel en kleding als voorbeelden: de gemeente kan alleen voorwaarden scheppen en geen 

dingen voorschrijven. 

• Het is een goede zaak om samen te werken met ondernemers. 

• Clusteren van bedrijven: spreker noemt een voorbeeld uit Denemarken waar reststromen van 

bedrijven worden gebundeld en naar de juiste bedrijven worden geleid. 

• Het inventariseren van wat al gebeurt: de in ontwikkeling zijnde transitiemonitor en de 

toezegging van de wethouder bieden handvaten. 

• Dhr. Zirkzee is blij met de steun van de fracties en het college en neemt graag het initiatief tot 

het zetten van vervolgstappen. 

De voorzitter: 

• Zegt dat de fracties voor dit onderwerp zich in verbinding kunnen stellen met dhr. Zirkzee. 

 

B2. Actieplan Toegankelijke Stad, planning van activiteiten 

(collegebrief 14 februari 2018) 

Dhr. Krol (PvdA): 

• Geeft het college complimenten voor de brief. 

• Opstellen bouwplannen en inrichting openbare ruimte: in een zo vroeg mogelijk stadium 

moeten adviezen worden ingebracht. De aanjagers hebben daar een rol. 
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• Ook toegankelijkheid in de brede zin heeft aandacht nodig. Het gaat om deelname aan 

bijvoorbeeld onderwijs, sport en cultuur. 

• Toegankelijkheid van informatie: blinden moeten de stukken kunnen lezen. 

• Toegankelijkheid van stembureaus: dit moet worden geregeld. 

• VN-verdrag, het koplopersprogramma: heeft de gemeente zich aangemeld? 

Dhr. Ten Hoove (100% Groningen): 

• Vindt het goed dat tweewekelijks met ervaringsdeskundigen wordt gesproken. Bij het 

uitvoeren van werken moet met deze groep mensen worden gesproken voordat de schop de 

grond ingaat. 

• Het is van belang om blijvend te monitoren. 

• Het is goed de opgestelde lijst eind dit jaar te bespreken. 

Dhr. Atema (Stad en Ommeland): 

• Vindt het ontbreken van openbare toiletten in de stad een tekortkoming. Kan dit aan de lijst 

van op te lossen problemen worden toegevoegd? 

Dhr. Bolle (CDA): 

• Pleit ervoor dat het plan voor toegankelijkheid wordt uitgevoerd. De stad moet aan de slag en 

kan leren van andere gemeenten. 

• Vindt dat de stad ernaar moet streven de meest toegankelijke stad van Nederland te worden. 

Mw. Folkerts (GroenLinks): 

• Zegt dat het stadhuis nog niet goed toegankelijk is. 

• Vindt de lijst een stap in de goede richting. Nu gaat het om het doen van concrete acties. 

Welke acties worden het eerst genomen en hoe ziet de planning eruit? 

Dhr. Zirkzee (D66): 

• Vraagt welke resultaten er voor de zomer worden bereikt met de al geplande acties. 

• Sluit zich aan bij de al gemaakte opmerkingen. 

• Op dit moment van het jaar is aandacht nodig voor het ruimtegebruik van terrassen. 

Dhr. De Greef (SP): 

• Vindt de aanpak van het college verbeterd. 

• Aandacht is nodig voor de toegankelijkheid op breder niveau. Spreker verwijst naar de motie 

van mei 2017. 

• De concrete voorstellen ontbreken nog en moeten een plek krijgen in het tijdpad. Dit geldt ook 

voor de aanpak bij de hogescholen en het UMCG. Ook bij andersoortig onderwijs en het 

actieplan passend onderwijs is deze aanpak nodig. Wat vindt het college? Ook bij 

sportvoorzieningen is een betere toegankelijkheid te realiseren. 

• De aanpak is beter maar moet worden verbreed naar niet-gemeentelijke instellingen en naar de 

niet-fysieke toegankelijkheid. 

Mw. Akkerman (VVD): 

• Is blij met de concrete uitwerking van het actieplan. Veel zaken staan nog op de rol. De fractie 

blijft graag op de hoogte. 

Dhr. Duit (Student en Stad): 

• Vindt het een goed plan en is het eens met de opmerkingen over het betrekken van de 

doelgroep en het leren van goede voorbeelden. 

• Vindt dat bewustwording op alle inwoners moet worden gericht. 

Dhr. Van Zoelen (PvdD): 

• Vindt het een goed plan. Het is goed de doelgroep te zoeken en de concrete behoeften te 

horen. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

• Is tevreden met het overzicht en steunt de oproep van het CDA te streven naar de meest 

toegankelijke stad van Nederland. 

Wethouder Van Keulen: 

• Is blij met het tweewekelijkse overleg van de gemeente met gehandicapten. 

• De aanstelling van de twee aanjagers zorgt voor een brede benadering van zowel het fysieke 

als het sociale domein. 

• Het onderwerp heeft blijvend aandacht nodig. 
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• De gemeente is afhankelijk van de inspanningen van anderen. Bewustwording is nodig. De 

wethouder is blij dat de Groninger City Club meedoet. Naast studenten zijn andere 

doelgroepen van belang. 

• Het is goed als de ervaringsdeskundige aan de voorkant van plannen aan tafel zitten. 

• De werkgroep toegankelijkheid doet goed werk en komt met concrete aanbevelingen. 

• De gemeente handhaaft scherp als het om terrassen gaat. 

• Stemlokalen: de gemeente gaat er aandacht aan schenken. 

• Toegankelijkheid van gemeentelijke informatie: inmiddels is een handleiding opgesteld. De 

wethouder ziet erop toe dat de volgende brief over dit onderwerp leesbaar is voor de 

doelgroep. 

• Het plaatsen van openbare toiletten is niet gemakkelijk. De gemeente heeft ondernemers 

benaderd toiletten toegankelijk te maken. Ook zijn stickers uitgedeeld. Het onderwerp komt 

terug in de plannen en in de besprekingen met de doelgroep. 

• Toegankelijkheid van scholen: volgens de wethouder is dit geen groot probleem. Als er 

problemen zijn, gaat de gemeente aan de slag. 

• De wethouder ondersteunt de ambitie om de meest toegankelijke stad van Nederland te 

worden. 

• Het college gaat zich inspannen om koplopergemeente te worden. 

 

B3. Gesprek over sociaal ondernemerschap in relatie tot inkoop en social return 

Wethouder Van der Schaaf: 

• Leidt het onderwerp kort in. Het gaat over inkoopbeleid en sociaal ondernemerschap naar 

aanleiding van de discussie over sociaal ondernemerschap enkele commissies geleden. Over 

enkele maanden staat de evaluatie van het inkoopbeleid op de agenda. 

 

Presentatie over Sociaal ondernemerschap in relatie tot inkoop en social return door dhr. Qualm 

(SSC/Inkoop) en dhr. Wams (Bureau Social Return). 

De voorzitter: 

• Geeft het woord aan de fracties voor het stellen van vragen. 

Mw. Chakor (GroenLinks): 

• Vraagt of er een platform bestaat waarbij sociale ondernemingen worden gekoppeld aan 

andere bedrijven. 

Dhr. Wams (Bureau Social Return): 

• Zegt dat dit punt in het actieplan kan worden opgenomen. Wethouder Van der Schaaf vult 

aan dat het actieplan nog moet worden vastgesteld. 

Dhr. Qualm (SSC/Inkoop): 

• Zegt dat de afdeling inkoop een leveranciersdatabank heeft waar ook sociale ondernemingen 

zich kenbaar kunnen maken. 

Mw. Bloemhoff (PvdA): 

• Zijn er plannen om opdrachten te gunnen aan bedrijven die in ieder geval een aandeel van 

30% hebben van mensen aan de onderkant van de arbeidsmarkt? 

Wethouder Van Keulen: 

• Zegt dat de gemeente bezig is het aanbestedingsbeleid te evalueren. Er zijn vier doelen 

waaronder social return. De gemeente bekijkt hoe het met de nieuwe regels vanuit de 

Europese Unie mogelijk is om sociaal ondernemerschap een extra impuls te geven. De 

wethouder zal bij de evaluatie voorstellen voegen voor de aanpassing van het inkoopbeleid. 

• De evaluatie komt voor de zomer in de commissie. 

Mw. Bloemhoff (PvdA): 

• Kan bij het aanbesteden in brede zin gebruik worden gemaakt van een dialoog? 

Dhr. Potkamp (afdeling Inkoop): 

• Is voorzitter van het Platform Inkoopbeleid Groningen en zegt dat dit onderwerp daar aan de 

orde komt. 

Dhr. Honkoop (VVD): 

• Vraagt of als de stad de keus heeft er voor een Groningse ondernemer wordt gekozen of voor 

een sociale ondernemer uit het zuiden van Nederland. 
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Wethouder Van der Schaaf: 

• Zegt dat beide aspecten in het aanbestedingsbeleid zitten: lokale mkb-bedrijvigheid en social 

return. De bedoeling is de maatschappelijke betekenis van het inkoopbeleid zo groot mogelijk 

te maken. In het voorbeeld van dhr. Honkoop kiest de wethouder voor het voorrang geven aan 

het lokale bedrijfsleven. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 18.20 uur. 


